
Jaarverslag 2023
raad en griffie



Ook heeft de raad de eerste officiële ‘gasten van
de raad’ ontvangen. Deze gasten kregen voor de
maandelijkse raadsvergadering uitleg over hoe de
raad werkt en ze konden vragen stellen aan
raadsleden. Daarna woonden ze de raads-
vergadering bij. Ik ben heel blij met de
belangstelling die de lokale media toonden voor
deze activiteiten. Dat zorgde voor een groot
bereik en veel deelnemers.  

Toegankelijkheid gaat ook over het kunnen vinden
van informatie en het kunnen begrijpen van
informatie. Daarin heeft de raad ook een aantal
stappen gezet. De partijen van de gemeenteraad
zijn bijvoorbeeld op vergadertraining geweest.  
Zodat vergaderingen voor inwoners interessanter
zijn en beter te volgen. De website van de raad is
verbeterd. Van het jaarplan voor 2024 is een korte
publieksversie gemaakt en via X worden inwoners
regelmatig op de hoogte gehouden van wat er in
de gemeenteraad besproken wordt en besloten is.     

Voorwoord
Beste lezer, 

Ieder jaar blikt de raad van Lansingerland in een
jaarverslag terug op het vorige jaar. Zo laat de
raad aan de inwoners zien wat ze heeft gedaan.
Dit jaar doen we dat in een nieuw jasje. Een jasje
dat beter past bij deze gemeenteraad: meer
toegankelijk. 

Toegankelijkheid was in 2023 een centraal thema.  
De raad is meer op pad gegaan. Om goed op de
hoogte te blijven van wat er in de verschillende
kernen van onze gemeente speelt. En de raad is
meer in gesprek gegaan met inwoners. De raad
heeft ook haar eigen deuren wijder open gezet.
Basisschoolleerlingen konden in de raadzaal zelf
ervaren hoe het is om raadslid te zijn. Onder
begeleiding van de organisatie ProDemos en met
hulp van echte raadsleden bouwden de leerlingen
aan hun eigen ideale Lansingerland. Ze hebben
ervaren dat dat best lastig kan zijn met allemaal
verschillende meningen en wensen. 
 

2023 was ook een jaar vol met bijeenkomsten en
vergaderingen. Veel te doen dus. De raad ontving
veel voorstellen van het college waarover een
besluit genomen moest worden. Organisaties,
bedrijven en inwoners kwamen aan de raad
vertellen wat zij van sommige van deze plannen
vonden. Dat is fijn en ik hoop dat we in 2024 meer
manieren kunnen vinden om het gesprek tussen de
gemeenteraad, geïnteresseerden en deskundigen
te kunnen gaan voeren!  De griffie zet zich hier
graag voor in.

Heeft u interesse in het werk van de raad of de
griffie? Meer informatie vindt u op onze website.
Hier kunt u ook de vergaderingen van de raad en
de commissies rechtstreeks volgen en achteraf
terugzien. Of volg de gemeenteraad op X. 
Natuurlijk kunt u de griffie ook een vraag stellen:
mail naar griffie@lansingerland.nl. 

Ik wens u veel leesplezier! 

Eveline Hamelink-van Rens
Griffier

https://www.lansingerland.nl/wp-content/uploads/2024/01/Jaarplan-griffie-en-raad-2024-publieksversie.pdf
https://twitter.com/Raad_LSL
https://www.lansingerland.nl/politiek-en-organisatie/gemeenteraad-commissies-en-griffie/
https://twitter.com/Raad_LSL
mailto:griffie@lansingerland.nl


De gemeenteraad van Lansingerland bestaat
uit 33 raadsleden, verdeeld over 9 politieke
partijen. Raadsleden spreken namens alle
inwoners. Elke 4 jaar beslissen de inwoners
wie in de gemeenteraad komt.
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De gemeenteraad staat aan het hoofd van de gemeente en neemt
belangrijke besluiten. De mensen in de gemeenteraad noemen we
raadsleden.

Wat zijn de taken van de raad?

De raad neemt besluiten over
belangrijke zaken. 

Raadsleden kijken of de burgemeester 
en wethouders hun werk goed doen. 

De raad spreekt namens alle inwoners.

De raad werkt volgens het BOB-model:

1

2

3

Beeld vormen

Lezen, luisteren, 
vragen, in gesprek gaan
beeldvormende avond

33
raadsleden

23
commissie

leden

7
personen griffie

Oordeel vormen

Mening geven,
elkaar overtuigen

commissievergadering

Besluit nemen

Keuzes maken,
stemmen, besluiten

raadsvergadering

De raad bepaalt waar het geld van de 
gemeente aan wordt uitgegeven.4

Gemeenteraad
Elke 4 jaar kiest u welke

mensen namens u in de raad
beslissingen mogen nemen.

Deze mensen zijn lid van een
politieke partij.

Burgemeester
De burgemeester is voorzitter
van de raad en van het college. 
Wethouders en burgemeester
zijn samen het college.

Wethouders
De wethouders voeren beslissingen 
van de raad uit. De raad bepaalt
wie wethouder wordt. Elke
wethouder heeft zijn eigen taken. 

Griffie
De griffie helpt en adviseert raadsleden bij hun werk.

9
partijen

Commissieleden
Elke partij heeft een
aantal mensen die in

de commissie-
vergadering het

woord mogen
voeren.

Hoe werkt de raad?



Samenwerken en goed naar elkaar luisteren
is belangrijk in een gemeenteraad. Tijdens
de jaarlijkse raadsdag op 14 april 2023 werd
dat getest. Samen moesten raadsleden  
break-in-boxen oplossen.



Lansingerland was ook in 2023 een prachtige en
vitale gemeente waar het goed wonen en werken
is. De gemeenteraadsfractie WIJ Lansingerland is
en blijft er trots op dat de samenleving en de
gemeente de overeenkomsten blijft zoeken en
blijft omkijken naar inwoners die een duwtje in
de rug nodig hebben. Het is dan ook goed om
geregeld onze zegeningen te tellen. De diverse
crisissen in Nederland zijn niet aan Lansingerland
voorbij gegaan. Het bouwen van woningen voor
specifieke doelgroepen (jongeren, starters,
ouderen) met lage en middeninkomens heeft hoge
prioriteit. Lansingerland heeft ook op meerdere
momenten haar nek uitgestoken. Het is goed om
te zien dat Lansingerland haar verantwoor-
delijkheid neemt als het gaat om de opvang van
onder meer Oekraïners en asielzoekers.
WIJ Lansingerland is er trots op dat de recent
ingezette open bestuurscultuur bij de kaderbrief
en begrotingsbehandeling echt goed zichtbaar en
merkbaar was. De raad komt hiermee in z’n
kracht en positie.

    

Door de onbetrouwbare rijksoverheid kampten we
weer met enorme tekorten in onze meerjaren-
begroting. Ondanks die flinke bezuinigingsopgave,
stelden we een sluitende begroting vast, zonder
de OZB te verhogen. We zorgden ervoor dat de
bezuinigingen zo min mogelijk onze inwoners
raken. We draaiden de bezuinigingen op veiligheid
terug: wijkboa’s, dierenwelzijn, straatverlichting,
fietsveiligheidsmaatregelen. We behielden de 
kerstbomen en vrolijke hanging baskets in de
dorpskernen. We ontzagen kwetsbare groepen:
behoud Rotterdampas, behoud Steunouder, geen
bezuiniging activiteitenaanbod ouderen, geen
extra kosten gehandicaptenparkeerkaart. 
We zorgden ervoor dat er gehandhaafd gaat
worden op bedrijventerreinen en organiseerden
maatregelen tegen straatraces. We streden tegen
de komst van een grootschalige asielopvang. We
organiseerden steun van 21 gemeenten voor de
terugkeer van de BOB-bus voor jongeren in het
weekend. En onze eerste Sportbox werd
opgeleverd. In 2024 zijn onze speerpunten: gratis
OV voor AOW en een mobiel servicepunt.

We kijken tevreden terug op het indienen van een
tegenbegroting. Daardoor bleef onder meer de
Rotterdampas behouden, bleef het welzijnswerk
voor ouderen overeind en hoeven mindervaliden
niet te betalen voor het aanvragen van een
parkeerkaart. Daarnaast mochten we de
wijkbrandweerman verwelkomen in Lansingerland
dankzij een voorstel dat door ons is ingediend.
Wat we zeker hebben gedaan in 2023 is woord
houden. Wij staan naast de bewoners van de
Noordpolder en de bijbehorende Driehoek, omdat 
we niet onze laatste stukjes groen willen
opofferen aan bebouwing. De protestacties in de
wijk en de insprekers in de raad geven ons steun
op dat punt. Daarnaast blijven wij ons verzetten
tegen bouwen op Bleizo-West. Wij willen geen
tweede Overschie tussen de A12, de sporen en
hoogspanningskabels. Het komend jaar blijven wij
in gesprek met onze inwoners om samen met hen
Lansingerland mooier en beter te maken.

De fracties blikken terug

https://leefbaar3b.nl/terugblik-2023/
https://www.wijlansingerland.nl/
https://www.cda.nl/zuid-holland/lansingerland


Woningbouw, verkeer, veiligheid, huisvesting
flexwerkers, het zijn belangrijke dossiers die niet
langer kunnen wachten. Het college is dit jaar
gelukkig goed op stoom gekomen. Afspraken
worden uitgevoerd. We zijn trots op de nieuwe
participatievisie. Maar het gaat natuurlijk om de
praktijk. In de Commissie Ruimte zien we dat
bewoners niet altijd tevreden zijn. We moeten
helder zijn dat participatie niet altijd leidt tot
draagvlak. 
We zijn blij dat we beslissingen hebben genomen
over de opvang van asielzoekers, in afwachting
van de spreidingswet. Het besluit voor de
huisvesting van flexwerkers is een belangrijke
invulling van eerdere afspraken. Wat teleurgesteld
zijn we over het terugdraaien van de ambities
over het parkeerbeleid door een meerderheid van
raad. Want D66 wil inzetten op duurzame
mobiliteit en meer groen voor de wijken. Het
besluit over de driehoek Noordpolder vonden we
niet makkelijk. De inmenging van de provincie
Zuid-Holland en de woningnood in onze regio
waren doorslaggevend om met dit voorstel in te
stemmen. 

    

Samen met onze inwoners, leden en kiezers zette
de VVD zich in voor lokale initiatieven zoals de
aanpak van donkere plekken, de benoeming van
het Jan Blaauwplein en de continue aandacht voor
beveiligde fietsenstallingen. Ook op onze
traditionele onderwerpen zoals het zo laag
mogelijk houden van de lokale lasten boekte de
VVD aanzienlijke vooruitgang. 
Voor de VVD-fractie zelf en onze partij was het
hoogtepunt het bezoek van Mark Rutte. Een kans
om onze visie op regionale samenwerking te
delen. Dat blijft een grote inzet, want problemen
zoals de verkeersveiligheid op de N209 en de
bestuurlijke ruzie over windenergie lossen we niet
enkel in de gemeenteraad op. Dat vraagt een
diverse fractie en nauwe samenwerking
daarbuiten.
 Vanuit de VVD een bijzonder woord van dank aan
de actieve lokale media. Zij speelden een cruciale
rol bij het verspreiden van onze boodschappen als
raad en het betrekken van de gemeenschap bij de
politiek. Samen hebben we het afgelopen jaar
gezien hoe we de motor zijn achter positieve
veranderingen in Lansingerland, en we kijken uit
naar 2024 als raad.

 

De ChristenUnie laat zich inspireren door het
motto Samen Recht Doen. 
Samen – staat voor samen met inwoners en andere
fracties; gaan voor het algemeen belang. Een
mooi voorbeeld hiervan is onze inzet om samen
met de andere fracties te komen tot een
gezamenlijke aanpak voor de begroting. Maar ook
de vele bezoekjes bij inwoners.
Recht – omdat de schepping het waard is om
zorgvuldig te beheren. Dat geldt vooral voor het
belangrijkste schepsel, de mens. Onze inzet richt
zich op nieuwkomers; op wie het moeilijk heeft
door mentale problematiek; op onderwijs; op
gezinnen in de knel; op vitale en samenbindende
sportverenigingen. Voorbeelden zijn onze
succesvolle inbreng rond jeugdzorg en
schuldhulpverlening.
Doen – tegen het imago in dat de gemeente wel
praat maar traag in beweging komt. We helpen
grote projecten te realiseren zoals de invulling
van nieuwbouw aan de Merenweg in Bleiswijk,
zonder de alledaagse dingen te vergeten zoals
bushokjes aan de Stationssingel.

https://lansingerland.vvd.nl/
https://d66.nl/lansingerland/
https://lansingerland.christenunie.nl/


Terugkijkend op het jaar 2023 zijn wij er het
meest trots op dat ook onze nieuwe PvdA fractie
er in geslaagd is om elke week ons legendarische
weekbericht te publiceren. Dat doen wij al sinds
januari 2007, de datum van de herindeling. In het
voorjaar van 2024 verschijnt ons 700ste
weekbericht. Zo informeren wij onze inwoners,
bedrijven, maatschappelijke organisaties, media
en ook lokale, regionale, provinciale en landelijke
politici wekelijks over de actuele ontwikkelingen
in de Lansingerlandse politiek. Wij merken dat dit
zeer gewaardeerd wordt. 
Voor ons was tijdens het afgelopen jaar het meest
van belang dat wij konden voorkomen dat er fors
bezuinigd werd op het sociale domein in de
meerjarenbegroting 2024-2027. Ons voorstel om
anders te gaan begroten, waardoor er
systematisch lucht uit de begroting wordt
verwijderd, werd gedeeld door raad en college. 
Belangrijkste aandachtspunt voor 2024 is dat wij
snel ruim 10.000 huizen gaan bouwen waarvan
minstens de helft betaalbaar en sociaal. 

    

GroenLinks Lansingerland heeft vanuit gelijke
kansen voor iedereen, duurzaamheid en meer
betaalbare woningen tijdens de besluitvorming in
de raad ook in 2023 weer hard gestreden voor de
inwoners van Lansingerland. Een gezond
leefklimaat staat hierbij centraal. Het
verduurzamen van ons zwembad De Windas is
daarvan een duidelijk voorbeeld. Als grote
energieverslinder is het met de stijgende
energieprijzen belangrijk dat het zwembad
zonnepanelen krijgt. Dat is niet alleen belangrijk
om het gebruik van aardgas terug te dringen,
maar zeker ook om de entreekaartjes betaalbaar
te houden zodat zwemmen voor iedereen haalbaar
blijft. Door eerdere moties vanuit GroenLinks en
de vragen die wij hierover bleven stellen, zijn er
belangrijke stappen gezet zodat dit ook
daadwerkelijk gaat gebeuren. Wij zijn trots dat er
door onze inzet bij armoedebeleid aandacht is
gekomen voor menstruatie- en energiearmoede. 
In 2024 richten wij ons op de voortgang van
bouwen van betaalbare woningen, duurzaamheid
en de jeugdzorg. 

 

2023 is het jaar van het ontstaan van VOOR
Lansingerland. Deze keuze is helaas niet uit luxe
geboren. Ik ben er trots op dat ik mijn hart heb
gevolgd en deze keuze heb gemaakt. Waar een
ander wellicht inschat dat ik het veel zwaarder
heb in mijn eentje is het tegendeel gebleken. De
meeste andere fracties staan open voor overleg en
samen optrekken. Het zoeken waar ik nu wel en
niet van was, was mijn belangrijkste taak het
afgelopen jaar. De punten waar ik van 'aan' ga zijn
jeugdzorg en een veilige omgeving om op te
groeien. Daarnaast maak ik me zorgen over de
polarisatie in de maatschappij. Dit zijn
onderwerpen waar ik me komend jaar vooral op
ga richten.

https://lansingerland.groenlinks.nl/home
https://lansingerland.pvda.nl/
https://lansingerland.bestuurlijkeinformatie.nl/People/Details/40324b77-3213-4a5e-af87-2a728b3689fd?categoryId=e9fefd58-b845-490e-8f97-3ff7ee3a8ee9


De raad is er ook voor jonge inwoners. In mei
2023 deden 9 groepen van 4 basisscholen
mee aan het lesprogramma Democracity van
ProDemos. Ze zaten letterlijk op de stoel van
raadsleden en debatteerden over een te
bouwen stad. Hierbij kregen ze hulp van
echte raadsleden.



In 2023 vergaderde de gemeenteraad 13 keer. Er kwamen 13 personen
inspreken. De raad behandelde 109 raadsvoorstellen. Er werden 32
moties en 44 amendementen ingediend.

Onderwerpen waarover een besluit werd genomen, waren onder andere
de gemeentelijke meerjarenbegroting 2024-2028, de nota van
uitgangspunten Driehoek Noordpolder en Leeuwenhoekweg, asiel
noodopvang Wilderszijde, bestemmingsplan De Snip, visies op
burgerparticipatie en samenleving en de realisatie van een mobiel
servicepunt.

De raad kreeg er met VOOR Lansingerland een extra fractie in de raad
bij. Verder werd er afscheid genomen van Petra Verhoef (PvdA) en Eva
Heijblom (D66). In hun plaats werden Hamid Azzouzi (PvdA) en Ronald
van der Stad (D66) verwelkomd. Ook werd Ton Jansen (WIJ
Lansingerland) tijdelijk raadslid ter vervanging van Chantal van Weede
(WIJ Lansingerland).

De raad

Voorzitter

Pieter van de Stadt

Griffier

Eveline Hamelink-van Rens



Voordat de raad in de raadsvergadering
besluit, worden veel onderwerpen
eerst in een commissie besproken en
voorbereid. In Lansingerland zijn 4
commissies. Iedere commissie richt
zich op bepaalde onderwerpen. In een
commissie zitten vertegenwoordigers
van alle politieke partijen uit de raad.
Dit zijn naast raadsleden vaak ook duo-
raadsleden. Zij zijn benoemd om hun
partij in het fractiewerk te onder-
steunen. Duo-raadsleden mogen niet
aan de gemeenteraadsvergaderingen
meedoen.

In 2023 vergaderde commissie Ruimte 10 keer. 
Er kwamen 29 personen inspreken. De commissie
behandelde 10 bespreekpunten en 27 raads-
voorstellen. 

In de commissie Ruimte waren dit de belangrijkste
onderwerpen waarover de commissieleden in 2023
een oordeel moesten vormen: 
het verkeerskundig onderzoek naar knelpunten
van de N209, de startpositie woningbouw Lange
Vaart en Merenweg in Bleiswijk, Gebiedsvisie
Bosland, de omgevingswet, de Nota van
uitgangspunten voor de Driehoek Noordpolder en
een permanente locatie voor flexwerkers.
De commissie heeft dit jaar een werkbezoek aan
de verlenging van de A16 gebracht. De
commissieleden bekeken onder meer de
Rottermerentunnel die het nieuwe stuk snelweg
door het Lage Bergse Bos gaat leiden.

In 2023 vergaderde de commissie Samenleving 9
keer. Er kwamen 19 personen inspreken. De
commissie behandelde 12 bespreekpunten en 13
raadsvoorstellen. 

In de commissie Samenleving waren dit de
belangrijkste onderwerpen waarover de
commissieleden in 2023 een oordeel moesten
vormen: de Samenlevingsvisie, asiel noodopvang
in Wilderszijde, tarieven van sportaccommodaties
en het uitvoeringsplan schuldhulpverlening. De
meeste aandacht van inwoners was er voor de
bespreking van de raadsbrief over de tweede
locatie voor de langdurige opvang van ontheemde
Oekraïners. Vier jongeren boden de voorzitter van
de commissie op 16 november 2023 een petitie
aan voor de realisatie van een pumptrack in
Lansingerland.

Commissie Samenleving

Voorzitter

Matthijs Machielse

Commissiegriffier

Rianne Kokke

Commissie Ruimte

Voorzitter

Nelleke Bouman-Quist

Commissiegriffier

Karin Koemans

Commissies



Twee keer per jaar vergaderen de
commissies samen over de financien van de
gemeente (kaderbrief en begroting).

In 2023 vergaderde commissie Algemeen Bestuur
10 keer. Er kwamen 5 personen inspreken. De
commissie behandelde 13 bespreekpunten en 27
raadsvoorstellen. 

In de commissie Algemeen Bestuur waren dit de
belangrijkste onderwerpen waarover de
commissieleden in 2023 een oordeel moesten
vormen: het inzetten van een wijkbrandweerman,
de uitbreiding van het warmtenet Lansingerland,
de ontwikkeling van Bleizo-West, het afsteek-
verbod vuurwerk, de Veiligheidsregio Rotterdam-
Rijnmond, de handhaving van bedrijventerreinen,
de Visie Vitale Kernen, het onderzoek naar
elektrisch laden vanaf eigen terrein en de
uitgangspunten van het integraal veiligheids-
beleid. 
De commissie heeft 2 keer gesproken met de
directeur van de Rekenkamer. De commissie heeft
op initiatief van het CDA en WIJ Lansingerland een
beeldvorming op locatie gehouden over de
mogelijkheden voor uitbreiding van het
warmtenet.

Commissie Algemeen bestuur

Voorzitter

Jan Pieter Blonk

Commissiegriffier

Lianne van den Houten

In 2023 vergaderde de Begeleidingscommissie
Accountantscontrole (BAC) 3 keer. De commissie
behandelde 6 bespreekpunten en 6
raadsvoorstellen. 

In de Begeleidingscommissie Accountantscontrole  
worden worden belangrijke financiële onder-
werpen besproken, zoals de jaarstukken, de  
‘managementletter’ (rapport van de externe
accountant) en het controleprotocol. Dit jaar
stond ook de aanbesteding van de accountant en
de nieuwe regeling voor de rechtmatigheids-
verantwoording prominent op de agenda. Met de
‘rechtmatigheidsverantwoording’  leggen gemeen-
ten uit hoe ze zich aan de  financiële regels
houden.

Commissie BAC

Voorzitter

Jan Pieter Blonk

Commissiegriffier

Lianne van den Houten
Rekenkamer Lansingerland
Iedere gemeenteraad heeft een
Rekenkamer. De Rekenkamer doet onder-
zoeken die de gemeenteraad kan
gebruiken om het college te controleren
of om nieuwe opdrachten aan het college
te geven. De Rekenkamer kiest zelf welke
onderzoeken ze gaat doen. In 2023 is het
rapport Huizen in de regio aan de
gemeenteraad aangeboden en is het
rapport Zorg om kosten (WMO) in
commissie en raad besproken.
Verder zijn er tussen de Rekenkamer en
de gemeenteraad nieuwe afspraken over
de toekomstige samenwerking gemaakt in
een zogenaamd herijkingstraject. 

https://rekenkamer.rotterdam.nl/wp-content/uploads/2023/08/R02203_huizen_in_de_regio.pdf
https://rekenkamer.rotterdam.nl/wp-content/uploads/2022/12/LO2109-Zorg-om-kosten.pdf


Als raadslid moet je goed weten wat er
speelt in je gemeente. Op 16 juni 2023
bezochten raadsleden tijdens een tour door
Bergschenhoek onder andere deze
bouwplaats. Inmiddels zijn hier woningen
gebouwd voor 150 ontheemden uit Oekraïne
en 80 lokale spoedzoekers.



Tiffany Resowidjojo
Bode

“Ik werk sinds juli 2023 als facilitair medewerker bij de
gemeente Lansingerland. Ik help bij de vergaderingen van de
raad door de apparatuur te testen en klaar te zetten. Ik
wissel af met mijn collega Kevin. Wat ik leuk vind aan het
werk is de variatie en contact met de mensen. Door het
bijwonen van de vergaderingen leer ik veel over
verschillende onderwerpen. Een leuk moment afgelopen jaar
was tijdens commissie samenleving op 16 november. Vier
jongens spraken in omdat ze graag een pumptrackbaan in de
gemeente willen. Ik vond het leuk om te zien dat ze zelf hun
verhaal deden en hoe ze daar hun eigen draai aan gaven.”

Nella Koole en Nathalie van Tuijl
Medewerkers griffie

“Samen zorgen wij ervoor dat achter de schermen alles
perfect op rolletjes loopt voor de gemeenteraad.  Wij
zetten alle voorstellen, brieven en vragen in iBabs, ons
raadsinformatiesysteem. Inwoners die willen inspreken
nemen contact met ons op. Als er een nieuw raadslid is,
regelen wij dat deze bij alle informatie kan en met een
foto op de website komt. Bij het afscheid van een
raadslid zorgen we natuurlijk voor een mooie bos
bloemen. Als er belangrijke dingen op de agenda van
een vergadering staan, dan merken wij dat meteen aan
alle verzoeken die we krijgen. Dan kan het heel erg
druk zijn. Maar het geeft ook een kick als alles dan toch
netjes op tijd af komt.”
“We werken al 10 jaar samen. Komend jaar gaat dat
veranderen, dan gaat Nella met vervroegd pensioen.”

Aan het woord



“In de tweede helft van 2023 stond werkdruk
regelmatig op de agenda. Er waren namelijk een
aantal arbeidsintensieve klussen, waaronder de
aanbesteding van een nieuwe accountant en
meerdere interne reglementen die moesten
worden aangepast aan nieuwe wetgeving. Dit
soort werkzaamheden trekt een wissel op een
relatief klein griffieteam, omdat het werk voor de
raad natuurlijk altijd doorgaat en voorgaat.”

“Een ander terugkerend thema was de kwaliteit
van de raadsstukken, die naar de mening van de
griffie soms onvoldoende was om de raad goed in
positie te brengen. We spraken hierover in het
presidium, met als doel het werkgebied van de
griffie duidelijk af te bakenen.”

Hoe kijken jullie terug op 2023?
“De werkgeverscommissie kijkt terug op een
goede samenwerking, waarbij de overleggen met
de griffier altijd in een goede en open sfeer
hebben plaatsgevonden.”

Marloes Draak
Voorzitter Werkgeverscommissie

Wat is de werkgeverscommissie?
“De gemeenteraad heeft een rol als werkgever
van de griffie en griffier. Elke gemeenteraad heeft
daarom een werkgeverscommissie die de rol van
werkgever vervult. In onze werkgeverscommissie
zitten vier raadsleden, ieder van een andere
politieke partij.”

Wat heeft de werkgeverscommissie in 2023
gedaan?
“Voor de werkgeverscommissie had het jaar 2023
een aantal duidelijke thema's. De eerste helft van
2023 stond in het teken van het inwerken van de
griffier. We spraken met elkaar over de
werkverdeling in het team en over op te bouwen
relaties binnen het gemeentebestuur.”

“In het voorjaar mochten we een nieuwe
medewerker op de griffie verwelkomen: de
communicatieadviseur van de raad. Haar werk
werd direct zichtbaar en draagt bij aan de
zichtbaarheid van de gemeenteraad.”



voor iedereen haalbaar moet zijn om raadslid te
zijn. Dat betekent dat de werkdruk omlaag moet.
En dingen die simpeler kunnen, simpeler moeten.” 
 
“Het is bijvoorbeeld belangrijk dat de
vergaderstukken goed te lezen zijn, er tijd
genomen wordt om meningen van inwoners op te
halen. En dat er in de vergaderingen ruimte is
voor debat, maar dat een vergadering ook
efficiënt verloopt.”

Als burgemeester ben je niet alleen voorzitter
van de gemeenteraad, maar ook van het
presidium. Wat is het presidium eigenlijk?

“Het presidium is een mooie naam voor het
overleg van de voorzitters van de partijen die in
de gemeenteraad zitten. Iedere maand bespreken
zij welke onderwerpen er op de agenda van de
raadsvergadering komen en op welke manier ze
die onderwerpen gaan bespreken. Ook wordt er
gepraat over hoe de raad inwoners meer bij het
raadswerk kan betrekken en wat raadsleden nodig
hebben om hun raadswerk goed te doen.” 

“Ik zit het overleg voor en ben de schakel naar het
college en de ambtelijke organisatie die voor hen
werkt als dat nodig is. Ook de griffier is bij het
presidium aanwezig. Als adviseur van de raad,
maar ook om ervoor te zorgen dat de afspraken
die er worden gemaakt, ook echt worden
uitgevoerd.”

    

Pieter van de Stadt
Burgemeester

Als burgemeester ben je automatisch ook
voorzitter van de gemeenteraad. Als je terug
kijkt op 2023, wat valt je dan op?

“Ik denk dan als eerste aan de stappen die er zijn
gezet om de vergaderingen van de gemeenteraad
interessanter te maken voor de inwoners. Door
met elkaar af te spreken om kort en duidelijk te
zijn. Wat vind jij als partij goed aan het voorstel?
Wat zou je er nog aan willen veranderen? Welke
van de andere partijen kan je daarvan nog
overtuigen?”

“Dat maakt het debat niet alleen leuker om te
volgen als inwoner, maar ook voor raadsleden zelf
is het fijn. Want raadslid of commissielid zijn is
niet niks. Het kost best veel tijd. Veel mensen
denken dat het raadslidmaatschap een baan is.
Maar dat is het niet. Ze hebben ernaast allemaal
een ‘echte’ baan en vaak ook een gezin.” 

Als je kijkt naar de raad, wat is dan voor jou een
aandachtspunt?

“Ik maak me best wel eens zorgen over de
toekomst van gemeenteraden. Raadsleden zijn
echt belangrijk. Ze zijn de vertegenwoordigers
van onze inwoners. En nemen belangrijke
besluiten voor de toekomst van Lansingerland. Ik
vind dat de gemeenteraad een goede afspiegeling
moet zijn van de inwoners van Lansingerland. En
dat het dus, los van achtergrond en opleiding,



Bleiswijk. De raad kreeg een inkijk in de
technische mogelijkheden die de tuinbouw te
bieden heeft op het gebied van duurzame
energievoorziening. Centraal stond de vraag: "Wat
is nodig om in 2030 een dekkend warmtenet te
realiseren en wat kunnen zowel het bedrijfsleven
als de lokale overheid daaraan bijdragen?" Aan het
woord kwamen ondernemers, een energie-
leverancier, een adviseur duurzaamheid van de
gemeente en een adviseur glastuinbouw van de
gemeente.
 
Op 31 mei 2023 maakte de raad kennis met de
nieuwe leden van de Adviesraad Sociaal Domein.
Dit zijn inwoners van Lansingerland die de
gemeente gevraagd en ongevraagd adviseren over
zaken als wonen, zorg, welzijn, jeugd, passend
onderwijs, werk en inkomen. De leden zijn
positief kritisch ingesteld, signaleren problemen
en denken mee over beleid en oplossingen.
Regelmatig raadplegen zij (maatschappelijke)
organisaties voor achtergrondinformatie en
praktijkervaringen. Centraal stond de vraag: “Hoe
houden we de kernen in de gemeente
Lansingerland bruisend en vitaal de komende 4 tot
6 jaar? Waar dienen we rekening mee houden?”

In 2024 wil de raad meer brede beeldvormingen
organiseren, en hier vaker een passende locatie
buiten het gemeentehuis voor kiezen.

Beeldvormingen
De raad werkt volgens het BOB-model.
Dat staat voor Beeldvorming, Oordeels-
vorming en Besluitvorming. Om een goed
oordeel te kunnen vormen over een
bepaald onderwerp, en er vervolgens een
besluit over te nemen, moet de raad zich
eerst goed laten informeren. Hier worden
speciale avonden voor georganiseerd. Dat
noemen we beeldvormingen. 

 

Bij een beeldvorming nodigt de raad inwoners,
deskundigen, bedrijven of instellingen uit om hun
mening te geven over een onderwerp waar de
raad later een besluit over moet nemen. In 2023
waren er 27 beeldvormingen.

Tijdens een beeldvorming is het tot nu toe vaak zo
dat een ambtenaar toelichting geeft op het
voorgestelde beleid van het college. De raad wil
deze beeldvormingen graag uitbreiden, om ook
andere informatie en meningen op te halen. In
2023 is daar een begin mee gemaakt.

Op 22 maart 2023 was er bijvoorbeeld een
beeldvorming over warmtenetwerken in de
glastuinbouw, georganiseerd door een aantal
raadsleden. Dit vond plaats bij Anthura in



De raad wilde dit jaar meer op pad. De tour
door Bleiswijk op 22 september 2023 begon
op het schoolplein van Melanchthon de
Blesewic. 4-Havo leerlingen gaven aan dat ze
de nachtbus missen. De raad vond dat ze een
goed punt hadden. Inmiddels hebben alle 21
gemeenten van de Metropoolregio Rotterdam
Den Haag (MRDH) met dit advies ingestemd.
Je stem laten horen loont! Ook als je nog
niet mag stemmen.



Tour Lansingerland
Geen ivoren toren, maar de wijken in! Onder de
noemer Tour Lansingerland ging de raad op pad
om in gesprek te komen met inwoners,
organisaties, ondernemers en verenigingen.
Telkens aan de hand van een actueel thema. In
juni 2023 ging de tour door Bergschenhoek. Dit
werkbezoek stond in het teken van wonen en
werken. In september 2023 was de raad in
Bleiswijk, toen was het thema vitaliteit. 

Gast van de raad
In oktober 2023 ontving de raad voor het eerst een
groep inwoners als ‘gast van de raad’. Een nieuw
initiatief dat elke twee maanden plaats gaat
vinden. Voordat de maandelijkse raadsvergadering
begint, worden de gasten ontvangen door enkele
raadsleden en de griffie. De raadsleden vertellen
over hun raadswerk en beantwoorden vragen.
Daarna volgen de gasten (een deel van) de
raadsvergadering. Bijzonder was dat deze eerste
groep bestond uit nieuwkomers in onze gemeente.
Zij kwamen onder meer uit Irak, Syrië en Jemen.
Landen waar democratie niet vanzelfsprekend is.
    

Communicatie en participatie
Op verzoek van de raad is in april 2023
een raadscommunicatie adviseur aan-
gesteld met de opdracht om de raad en
inwoners meer met elkaar in contact te
brengen. Zodat de raad nog beter weet
wat er speelt en inwoners makkelijker de
weg vinden naar de raad. 
 

Duidelijke taal
De raad is ook beter gaan letten op de manier
waarop ze communiceert. Teksten moeten voor
iedereen goed te begrijpen zijn en aantrekkelijk
om te lezen. Zo is van het jaarplan 2024 een
publieksversie met infographics op twee A4’tjes
gemaakt. Op de website zijn ook een aantal
dingen verbeterd. In 2024 gaan we daar nog beter
naar kijken.

Bekijk de uitzending over Democracity

Bekijk de uitzending over de tour in Bleiswijk

www.lansingerland.nl/gemeenteraad

Volg de raad op X

annemarie.hogervorst@lansingerland.nl

Democracity
Jong geleerd is oud gedaan, daarom nodigde de
raad basisscholen uit om het spel Democracity van
ProDemos te spelen. In mei 2023 deden 9 groepen
van 4 basisscholen hieraan mee. In 2 uur tijd
mochten zij in de raadzaal als gemeenteraad in
debat over hun verzonnen stad. Ze leerden
hierdoor dat het belangrijk is om te overleggen en
te overtuigen. Echte raadsleden hielpen de
leerlingen hierbij. De scholen waren erg
enthousiast, daarom wordt Democracity voortaan
jaarlijks aangeboden aan alle basisscholen in
Lansingerland. In 2024 biedt de raad ook een
lesprogramma voor het voortgezet onderwijs aan.

https://www.lansingerland.nl/politiek-en-organisatie/gemeenteraad-commissies-en-griffie/
https://youtu.be/kmeFo23vTrk?si=srH94fLM05vGGmyF
https://youtu.be/kmeFo23vTrk?si=vMPdVBo_EqkyIhbP
https://youtu.be/KXpBgnTfw-c
https://twitter.com/Raad_LSL
mailto:annemarie.hogervorst@lansingerland.nl


Lokale media zijn hartstikke belangrijk om uit
te leggen wat de gemeenteraad doet en  
besluit. Nieuws van de raad is regelmatig te
zien en te horen bij RTV Lansingerland. En te
lezen in De Heraut of Hart van Lansingerland.



De raad in cijfers

Leefbaar 3B

WIJ Lansingerland

CDA 

VVD 

D66 

ChristenUnie

GroenLinks

PvdA

Voor Lansingerland
(per 27 maart 2023)

Aantal raadsleden Aantal duo-raadsleden*

5,2 fte

Griffie

*Duo-raadsleden zitten niet in de gemeenteraad maar vergaderen wel mee 
in de commissies. 

**Per 30 november 2023 is duo-raadslid Ton Jansen tijdelijk benoemd tot 
raadslid ter vervanging van raadslid Chantal van Weede. 

**

Aantal vergaderingen

Gemeenteraad

Commissie Ruimte

Commissie Samenleving

Commissie Algemeen Bestuur

Beeldvorming

Presidium

BAC 

13

10

9

12

27

10

3

Totaal 84

Raadsvoorstellen

Bespreekpunten

Moties

Amendementen

Artikel 37 vragen

Technische vragen

104

35

32

44

48

106

Toezeggingen 12

Aantal insprekers

Gemeenteraad

Commissie Ruimte

Commissie Samenleving

Commissie Algemeen Bestuur

13

29

5

19

Aan de orde kwamen

*

**

***

****

* Een motie is een verzoek of opdracht aan het college.

** De raad kan veranderingen in voorstellen van het college doen. Dit heet een amendement.

*** Artikel 37 vragen zijn politieke vragen die binnen 30 dagen beantwoord moeten worden.

***** Technische vragen zijn vragen over feiten.

Gemiddeld aantal online kijkers per vergadering

102 84 86 60 15

Gemeenteraad Commissie 
Ruimte

Commissie
Samenleving

Commissie
Algemeen Bestuur

BAC 



Matthijs Machielse, voorzitter van de
commissie Samenleving, ontving op 16
november 2023 een dik pakket met hand-
tekeningen voor een pumptrackbaan van Finn
(12), Mack (12), Tim (12) en Moos (11).
De jongens maakten ook gebruik van de
mogelijkheid om in te spreken bij de
commissie. 



Bel of e-mail raadsleden
Via de griffie bereikt u de hele raad of een
commissie. Op de website staan telefoon-
nummers en mailadressen van raadsleden.

Nodig de raad uit
Bent u ergens heel trots op of wilt u iets
laten zien dat politieke aandacht verdient?
Via de griffie kunt u de raad uitnodigen.

Kom kijken als gast van de raad
Als gast van de raad wordt u voor de
maandelijkse raadsvergadering ontvangen.
Een aantal raadsleden vertelt over hun
raadswerk en beantwoordt vragen. Daarna
volgt u de raadsvergadering.
 

Praat mee bij een beeldvormende avond
De raad hoort graag hoe inwoners over
plannen denken. Soms worden er speciale
avonden georganiseerd waar de raad
gasten uitnodigt om mee te praten en hun
mening te geven. 

Spreek in tijdens een vergadering
U kunt ook uw mening laten horen door in
te spreken tijdens een commissie- of
raadsvergadering. Wij raden u aan om te
kiezen voor een  commissievergadering,
want dan hebben raadsleden hun mening 
nog niet gevormd. Op de website vindt u
de vergaderagenda.

Praat met de raad
Heeft u een vraag, idee, wens
of zorg over Lansingerland? Laat
het de raadsleden weten! 
U heeft een aantal manieren
om met hen in contact te
komen.
 

griffie@lansingerland.nl

www.lansingerland.nl/gemeenteraad

https://www.lansingerland.nl/politiek-en-organisatie/gemeenteraad-commissies-en-griffie/

